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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 
 

 
ZAKLJUČCI I ODLUKE 

12. sjednice Izvršnog odbora HPS-a 
održane 23. lipnja 2021. 

 
 

1. Verifikacija zapisnika 11. (elektroničke) sjednice IO HPS-a 10. – 16. 5. 2021. 
Članovi IO jednoglasno verificiraju predloženi zapisnik 11. (elektroničke) sjednice IO HPS-a. 

 
2. Informacije o realizaciji odluka i zaključaka 11. sjednice IO HPS-a 

Izvješće o realizaciji odluka i zaključaka prethodne sjednice IO HPS-a upućeno je svim članovima IO HPS-
a te je svim članovima dostupno na zajedničkoj komunikacijskoj računalnoj platformi.  

 
3. Odluke donesene elektroničkim glasovanjem u vremenu između 11. i 12. sjednice IO HPS-a 

Dana 20. 5. 2021. provedeno je elektroničko glasovanje članova Izvršnog odbora te je donesena odluka: 
Temeljem javnog poziva za zakup poslovnog prostora na 2. katu Doma HPS-a u svojstvu zakupnika 
odabire se tvrtka "Petnaesta umjetnost d.o.o." za video produkciju iz Zagreba (Domagojeva 14, OIB 
49410722599) te će se s njom sklopiti Ugovor o zakupu.  
Prema članku 41., stavku 4. odluka donesena izjašnjavanjem putem elektroničke pošte unosi se u 
zapisnik prve iduće sjednice IO HPS-a. 
 

4. Utvrđivanje stanja, stajališta i smjernica za daljnje upravljanje infrastrukturom u planinama i izvan 
njih 
Predsjednik HPS-a Darko Berljak inicirao je utvrđivanje zajedničkog stajališta i smjernica za daljnje 
djelovanje HPS-a u pogledu planinarskih objekata i putova, uključujući i preispitivanje zadaća, motiva i 
kapaciteta planinarske udruge da upravlja infrastrukturom koja se, zasad bez šire javne financijske 
potpore, sve više koristi u funkciji turizma. U posljednje vrijeme sve su izraženiji trendovi korištenja 
planinarske infrastrukture u turističke svrhe pa i očekivanja od planinarske udruge da se svojim snagama 
i sredstvima i dalje skrbi o planinarskoj infrastrukturi.  
O toj temi održan je 19. 5. 2021. inicijalni radni sastanak radi konzultacija s pročelnicima četiriju komisija. 
Komisije za planinarske putove i za planinarske objekte iznijele su svoja osnovna gledišta o tim pitanjima, 
a bilješke o tome dostavljene su članovima Izvršnog odbora.  
Iako su pitanja infrastrukture neraskidivo povezana, razmatrana su na sjednici u tri grupe: planinarski 
objekti, planinarski putovi i ferate. Te teme sve više traže određenje stajališta i smjernica unutar 
planinarske udruge – pa i određenje čime će se HPS i udruge članice baviti, u kojoj mjeri, s kojim 
sredstvima, i na koji način. Osim samog utvrđivanja kapaciteta, potreba, perspektiva i usmjerenja, 
izvjesno je da će biti potrebno postaviti se na odgovarajući se način u komunikaciji s nadležnim tijelima 
javne vlasti te tražiti konkretna i provediva rješenja, a također i da treba osnažiti komunikaciju s 
planinarskim udrugama i članstvom o tim pitanjima, kroz tematske radionice, direktne kontakte, objave 
putem suvremenih komunikacijskih kanala i slično. 
a) Planinarski objekti. D. Grundler, A. Čaplar i V. Novak iznijeli su sažeto glavna pitanja i saznanja u 

pogledu statusa planinarskih domova i kuća. Ti se objekti sve učestalije opisuju i doživljavaju kao 
ugostiteljska, turistička i posjetiteljska infrastruktura, a ne primarno kao objekti u funkciji planinara 
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i planinarstva, pa se nameće logično pitanje o njihovoj perspektivi, kao i o ulozi planinarske udruge 
u budućem upravljanju tim objektima. Nažalost, zbog niza vanjskih i unutarnjih razloga nije u 
proteklim godinama i desetljećima postignut željeni status planinarskih objekata niti funkcionalan 
model za ulaganje javnih sredstava u obnovu i održavanje, već su naprotiv statusi mnogih 
planinarskih objekata (pogotovo onih u državnom vlasništvu i vlasništvu jedinica lokalne 
samouprave) dovedeni u pitanje. Na ta se pitanja nadovezuje i čitav niz drugih pitanja koja traže 
jasne pozicije HPS-a i kvalitetan plan daljnjih aktivnosti.  
U raspravi o ovoj temi, u kojoj su sudjelovali svi prisutni članovi IO HPS-a, utvrđeno je da je riječ o 
vrlo kompleksnoj problematici čijem rješavanju treba pristupiti čim prije i čim sistematičnije te da se 
u tom cilju kao prvi korak i osnova za daljnje djelovanje i odlučivanje izradi pregledna studija o statusu 
planinarskih objekata i upravljača, sukladno prijedlogu Komisije za planinarske objekte. Dogovoreno 
je da se u tom cilju putem upitnika koji je priređen u suradnji Komisije za planinarske objekte i Ureda 
HPS-a i izravnih kontakata s upravljačima prikupe informacije o statusu domova i kuća. Studija 
također treba dati informacije o modelima upravljanja planinarskim objektima u inozemstvu i dr. 
IO Zadužuje Komisiju za planinarske objekte i Ured HPS-a da kao temelj za daljnje djelovanje do kraja 
kolovoza izrade pisanu studiju koja će uključivati pregled i analizu stanja planinarskih objekata, 
procjenu učinaka mogućih opcija odnosno aktivnosti, kao i akcijski plan za daljnje djelovanje prema 
ministarstvima nadležnim za državnu imovinu, zaštitu prirode te turizam i sport, javnim ustanovama 
za upravljanje parkovima, planinarskim udrugama koje upravljaju planinarskim objektima te prema 
članstvu. Studija treba uključivati sve teme  navedene u Bilješci Komisije za planinarske objekte od 9. 
6. 2021., kao i odgovore na druga povezana pitanja. 

b) Planinarski putovi. Slična situacija je i s planinarskim putovima koje se uz velik angažman planinara 
markacista obnavlja i održava, uglavnom uz ulaganje vlastitih sredstava planinarskih udruga i samih 
planinara. Vidljivo je da se planinarski putovi sve više koriste u funkciji turizma, podrazumijevajući da 
će planinari i dalje vlastitim snagama brinuti o toj infrastrukturi. Istodobno u planinama ima i sve više 
novih poučnih, pješačkih, turističkih, dužinskih i raznovrsnih drugih putova s njihovom signalizacijom 
mimo utvrđenih standarda. S druge strane, raste i broj putova izvan planinskih područja obilježenih 
planinarskom signalizacijom, novih putova uspostavljenih bez konzultacija s Komisijom za 
planinarske putove, neregistriranih putova i sličnih pojava. Situaciju dodatno usložnjava činjenica da 
ponekad takve putove obilježavaju udruge članice HPS-a, a nerijetko i razne neplaninarske udruge, 
turističke zajednice, javne ustanove i pojedinci, bez međusobnog usklađivanja i osiguravanja 
najvažnijeg uvjeta održivosti odnosno preuzimanja odgovornosti tko će se nakon otvorenja trajno 
brinuti o putu. 
U raspravi članovi IO HPS-a podupiru iznesena mišljenja Komisije za planinarske putove te smatraju 
da je ključno pitanje financiranja obnove i održavanja planinarskih putova, odnosno za nabavku 
materijala i sredstava za uređenje putova. Članovi IO-a smatraju da kod traženja najprikladnijih 
rješenja treba voditi računa o tome da rad planinara markacista i dalje treba biti organiziran po 
volonterskom principu te da pitanja o razvoju planinarske i pješačke infrastrukture i smjernice za 
daljnje djelovanje treba kvalitetno iskomunicirati sa udrugama koje uređuju planinarske putove. 
Slijedom iznesenog, IO HPS-a poziva Komisiju za planinarske putove da izradi pisani prijedlog 
određenja planinarskog puta (prema funkciji, nagibu, nadmorskoj visini ili sl.) te iznese gledišta i 
prijedloge rješenja za učestale probleme trajnog održavanja razgranate mreže putova na kojima 
postoji planinarska signalizacija. Analiza treba sadržavati i osvrt na planinarske putove izvan 
planinskih područja, neplaninarske (pješačke/poučne/turističke/dužinske) putove u planinama i na 
ferate, uz ocjenu koliko u uređenju takvih putova (samoinicijativno, i neusklađeno s HPS-om) i s kojim 
interesima djeluju udruge članice HPS-a i sami markacisti, a koliko udruge i ustanove izvan HPS-a. 
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Također, analiza treba sadržavati i razmatranje učinaka moguće opcije da se organizirano pristupi 
reduciranju mreže planinarskih putova (npr. brisanju nepotrebnih i zapuštenih putova, ukidanju 
putova izvan planinskih područja i sl.). Zaključno, kroz takvu analizu i prijedloge rješenja trebaju biti 
vidljive perspektive i smjernice za daljnje djelovanje. 

c) Ferate. Dodatna pitanja odnose se na status ferata, koje mnogi planinari (pa i osnivači ferata) 
doživljavaju kao dio planinarske infrastrukture i očekuju angažman HPS-a, najčešće nakon što 
osnivači samoinicijativno nešto naprave, kada naprave ozbiljne propuste, kao i onda kada ne žele 
više brinuti o tome. Te su teme bile razmatrane na 10. i 11. sjednici IO HPS-a i u članku u Hrvatskom 
planinaru br. 6/2021., a IO HPS-a inicirao je i izradu tehničkog standarda za postavljanje osiguranja 
na (osiguranim) zahtjevnim planinarskim putovima. 
U raspravi je utvrđeno da HPS ne može preuzimati nadležnost i odgovornost za postojeće ili buduće 
ferate već svoju pozornost treba prvenstveno usmjeriti na održavanje i registriranje osiguranih 
planinarskih putova. Pritom će se nastojati jasnije razlučiti i iskomunicirati sa članstvom što su točno 
osigurani planinarski putovi a što ferate, te svoje djelovanje treba intenzivnije usmjeriti na kvalitetnu 
skrb o osiguranim planinarskim putovima. U tom cilju, utvrđuje se da i dalje postoji potreba za 
izradom tehničkim priručnikom odnosno knjigom standarda za postavljanje i održavanje osiguranja 
na planinarskim putovima. 

 
5. Odluka o davanju u zakup planinarskog doma Bijele stijene u Tuku (privitci 6 i 7) 

Prema prikupljenim ponudama pristiglim na javni poziv za davanje u zakup planinarskog doma Bijele 
stijene u Tuku, i prijedloga Komisije za planinarske objekte odabire se ponuđač Travel Shop d.o.o., s kojim 
će se sklopiti ugovor o zakupu u trajanju od 10 godina uz obvezu ulaganja u planinarski dom i primjenu 
Poslovnika o poslavanju i upravljanju planinarskim objektima.  

 
6. Odluka o javnoj raspravi o prijedlogu Deklaracije o zaštiti i očuvanju hrvatskih planina na prijedlog 

Komisije za zaštitu prirode (privitak 8) 
Komisija za zaštitu prirode pristupila je početkom godine izradi prijedloga Deklaracije o zaštiti i očuvanju 
hrvatskih planina. Riječ je o programskom dokumentu kojemu je cilj kroz širu raspravu unutar planinarske 
udruge utvrditi načela, opredjeljenja i smjernice za djelovanje u zaštiti planinske prirode, a ujedno 
istaknuti povijesnu i sadašnju ulogu planinarske udruge i planinara u zaštiti prirode. Komisija je održala 
tri sastanka na tu temu te koristeći niz izvora izradila inicijalni tekst Deklaracije. 
Otvara se javna rasprava o prijedlogu Deklaracije o zaštiti i očuvanju hrvatskih planina. Zadužuje se 
Komisija za zaštitu prirode da prikupi mišljenja i prijedloge udruga članica HPS-a i komisija HPS-a čija je 
djelatnost povezana sa zaštitom prirode te o tome izvijesti Izvršni odbor. 
 

7. Informacija i odluka o novim kontrolnim točkama Hrvatske planinarske obilaznice 
Komisija za planinarske putove priredila je 12. izdanje dnevnika HPO-a u kojemu je planirano uvođenje 
novih kontrolnih točaka i manje izmjene pravila. Nove kontrolne točke bile bi 1.10. Bansko brdo – 
Kamenjak (243 m) u Baranji, 1. 11. Fruška gora – vidikovac Skandala kod Iloka (253 m), 9.1. Črmuž vrh 
(1104 m) kod Delnica, 14. 6. Nikina plasa (1268 m) u Lici, 15. 6. Straža (175 m) na otoku Istu, 19. 11. Sveti 
Mihovil (1245 m) u Vrgorskom gorju, 19. 2. Sveti Ivan (469 m) na Pelješcu i 19. 5. Neprobić (966 m). 
Ukidaju se KT 3.3. Veliki Lubenjak (590 m) na Ivanščici i 9.1 Okrugljak (886 m) u Gorskom kotaru, a uvjet 
za stjecanje najvišeg priznanja HPO-a postaje obiđenih 155 KT-a. Obilaznici sa starijim izdanjima dnevnika 
i dalje obilaziti HPO po pravilima koja su upisana u tim izdanjima dnevnika, a izmjene odnose na one koji 
će obilaziti HPO s idućim izdanjima Dnevnika, ili koji žele prihvatiti nova pravila. 
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Članovi IO HPS-a jednoglasno podupiru inicijativu za izmjene i dopune pravila i nove kontrolne točke 
Hrvatske planinarske obilaznice te predlažu da se, s obzirom na važnost i prepoznatljivost HPO-a, u 
međuvremenu do izdavanja novog Dnevnika organizira sastanak s članovima Komisije za planinarske 
putove kako bi se dodatno razjasnila pitanja oko izmjena odnosno novosti na HPO-u. Komisiji za 
planinarske putove povjerava se da do izdavanja novog izdanja dnevnika za objavu na web stranicama, 
u Hrvatskom planinaru, na Interaktivnoj planinarskoj karti Hrvatske i u Registru planinarskih putova 
pripremi odgovarajuće informacije, opise, fotografije i GPS tragove pristupa do novih kontrolnih točaka. 
 

8. Informacija o mogućem smanjenju doznaka HOO-a 
U kontaktima s HOO-om naznačena je mogućnost da HOO kod financijskog planiranja za iduću godinu 
smanji potporu za redovne programe HPS-a. Budući da nema jasnijih saznanja što je razlog i povod tome 
zatražene su pisanim putem informacije i objašnjenja o tome kao i sastanak s dužnosnicima HOO-a radi 
razgovora i dogovora o kontinuitetu potpore HPS-u ističući da bi jednostrano ili površno odlučivanje o 
toj temi bez objektivne analize i poznavanja činjenica u HOO-u nanijelo štetu planinarstvu i HPS-u te bi 
bilo nelogično, neopravdano i nepravedno iz niza razloga.  
Članovi IO na sjednici iskazuju potporu dužnosnicima Saveza da učine sve što je potrebno kako bi 
osigurao nastavak financiranja iz sredstava HOO-a na dosadašnji način. 
 

9. Odluka o povećanju naknade za korištenje automobila za službeno putovanje po putnom nalogu 
HPS-a 
Izvršni odbor HPS-a na sjednici 17. lipnja 2019. donio je Uputu o obračunu putnih troškova u HPS-u. Ona 
je izrađena na temelju Pravilnika o porezu na dohodak te odluke Izvršnog odbora HPS-a od 27. svibnja 
2013. kojom su objedinjene dotad donesene odluke o obračunu putnih troškova i dnevnica, odluke 
Izvršnog odbora o visini dnevnice i putnih troškova od 18. 9. 2017. te pravila poslovanja koja se 
primjenjuju u Uredu HPS-a.  
IO jednoglasno donosi odluku da se naknada za korištenje privatnog automobila za službeno putovanje 
po putnom nalogu HPS-a povisuje na 2,00 kn po prijeđenom kilometru. 
 

10. Informacija o inventarizaciji Planinarske zbirke u Samoborskom muzeju 
U dogovoru sa Samoborskim muzejom, u kojemu je od 1950-ih godina pohranjena planinarska građa iz 
ranog razdoblja djelovanja HPD-a i PSH-a provodi se sistematizacija i inventarizacija te građe. Uz 
angažman HGSS Stanice Samobor cijela Planinarska zbirka je preseljena u novi adekvatniji prostor bivše 
policijske postaje u Samoboru. U tom prostoru u svojstvu suradnika Komisije za povijest planinarstva 
HPS-a Z. Kristijan, K. Milas i D. Dömötörffy pregledavaju i popisuju svu građu i to po istom modelu i 
pravilima arhivistike koja su primijenjena i kod invantarizacije arhiva HPS-a, što će omogućiti 
jednostavnije pretraživanje i korištenje arhivske građe.  
IO HPS-a pohvaljuje cjelokupni angažman članova na inventarizaciji arhivske građe. 
 

11. Informacija o održanim Danima hrvatskih planinara u Đurđevcu 
Dani hrvatskih planinara održani su 12. i 13. lipnja u Đurđevcu, uz sudjelovanje oko 500 planinara iz svih 
krajeva Hrvatske. Organizator Dana hrvatskih planinara bio je PD Borik iz Đurđevca. Cjelokupna 
organizacija je bila otežana zbog neizvjesnosti oko epidemioloških okolnosti, a odobrenje županijskog 
stožera za okupljanje zaprimljeno je tek 7. lipnja, neposredno prije održavanja Dana hrvatskih planinara. 
Aktualne obavijesti o Danima hrvatskih planinara bile su distribuirane svim planinarskim udrugama 
putem službenih e-adresa te objava na webu HPS-a i u Hrvatskom planinaru. Ovo je ujedno bilo i prvo 
veće planinarsko okupljanje nakon poboljšanja epidemiološke situacije, a osim domaćih planinara, 
najbrojniji su bili planinari iz Osijeka, Varaždina, Bjelovara, Koprivnice, Konjščine, Belca, Čakovca i 
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Murskog Središća. Sažeto izvješće o održanim Danima hrvatskih planinara objavljeno je na web stranici 
HPS-a. 
 

12. Odluka o primanju nove udruge u članstvo HPS-a 
 Planinarski klub Get Your Guide Croatia, Zagreb 

Temeljem članka 20. Statuta HPS-a Planinarski klub Get Your Guide Croatia, Zagreb, prima se u 
članstvo HPS-a kao punopravna članica. 

 
13. Predstavljanje HPS-a na održanim i idućim skupovima 

Prema zaprimljenim pozivima, HPS je bio predstavljen na sljedećim planinarskim skupovima: 
 Otvorenje Baranjske planinarske obilaznice, 24. 4. 2021., Jadranka Čoklica 
 Predstavljanje knjige HPD Bršljan-Jankovac, 27. 5. 2021., Alan Čaplar 
 Predstavljanje knjige HGSS Stanice Gospić, 11. 6. 2021., Darko Berljak 
 Obilježavanje Dana Svetog Bernarda u Ogulinu (HGSS), 15. 6. 2021., Darko Berljak 
 Skupština PD Opatija, 15. 6. 2021., Alan Čaplar 
 Trofej Platak - Pohod na Snježnik i vježba planinarske orijentacije, 13. 6., Neda Turina 
 Skupština PD-a Ravna gora, Varaždin, 19. 6. 2021. Jadranka Čoklica 

 
14. Razno 

 Prošle godine provedena je prva faza uređenja zgrade HPS-a, koja je uključivala zamjenu vanjske 
stolarije, brušenje parketa i soboslikarske radove. Budući da postoji potreba za daljnjim uređenjem 
prostora u vidu zamjene dotrajalih ormara i stolova, zaštite i bojenja ograde, vrtlarskog sređivanja 
prostora ispred kuće, kao i sitni popravci, u idućem razdoblju prikupile bi se ponude za navedene 
nabavke i radove. Članovi IO se slažu da se prikupe ponude za navedene nabavke i da se potom 
pristupi tim radovima. 

 Ovog se ljeta navršava 50. obljetnica Prve hrvatske alpinističke ekspedicije Grenland ’71. Ekspedicija 
je bila uspješna i po mnogočemu značajna za razvoj hrvatskog alpinizma. IO HPS-a jednoglasno 
podupire da se napravi sve što je potrebno i organizira odgovarajuće obilježavanje 50. obljetnice 
HAEG ’71. 

 HPD Stožer iz Bugojna javilo se s inicijativom za sastanak u vezi statusa zemljišne čestice kojoj je kao 
vlasnik upisano HPD iz Zagreba, a na kojoj se se prije Drugog svjetskog rata nalazio planinarski dom 
na Koprivnici, i na kojoj to društvo želi izgraditi novi planinarski dom. Radi pripreme za sastanak i za 
daljnje postupanje od tog je društva zatraženo da se u pisanom obliku izjasni što namjerava, što traži 
i što predlaže. 

 Na kraju sastanka D. Grundler pozvao je članove IO HPS-a da se izjasne o konceptu pripreme i tijeka 
sjednice IO-a, odnosno o najbolje odgovarajućem formatu rasprave, usaglašavanja i odlučivanja. 

 
Glavni tajnik HPS-a        Predsjednik IO HPS-a 
      Alan Čaplar    prof. dr. sc. Darko Grundler 


